

[Text]

Members' staff working on the Hill, leaving the constituencies out of it. We estimate that 9 persons out of the 700 have joined government departments here in Ottawa. Another 18 were shifted between the Ministers' exempt budget to the House and back and forth. These are ministerial staff who are constantly in motion. Nine persons left the House of Commons, not to be put on their Minister's budget but rather to go to work for the public service as the public service; that is our best estimate.

So in terms of turnover, based on the analysis we have been doing manually—these records are not computerized, unfortunately—that is the best information I could provide.

Mr. Lewycky: I wonder if, on that same point, you could indicate how many people leaving government departments have come to work for the House of Commons because of the higher salaries on the part of the House of Commons.

Mr. Silverman: I can certainly get you the number of people who have come to work for the House of Commons from government departments. Whether they have come because of higher salaries or not, Mr. Lewycky, is your judgment.

Mr. Lewycky: Well, no, it is not my judgment. I have talked to people there so I am aware that they have come.

Mr. Silverman: What, specifically, are you aware of?

Mr. Lewycky: I am aware that people have come from various government departments to work at the House of Commons . . .

Mr. Speaker: Do you have any particular level or area of employment in mind?

Mr. Lewycky: This is fairly comprehensive: you are saying nine people have come. I would like to know how many have come from government departments.

Mr. Silverman: I could certainly obtain it for you, absolutely.

Mr. Ellis: Mr. Chairman, could I just ask a brief question?

Would it be possible, Mr. Speaker, to have the administration prepare for this committee a justification for an increase for our senior Members' staff if we request it?

Mr. Speaker: It would be quite possible, but may I make an observation? This will be done automatically after an election—a review of Members and staff requirements—and I would expect that there should be some planning for a good comprehensive study at that point.

Mr. Ellis: With all due respect, Mr. Chairman, I know what the Speaker is saying and I have no objections to that. I think it would be a good exercise . . . even if we cannot put it into effect before August 4, even if by whatever stretch of the imagination there is not an election until 1985, or even if the election is over—if we could have the administration do a comprehensive study of what a good relationship between the two might be and what we might expect to pay our senior staff

[Translation]

cela—sur les 700 membres du personnel des députés travaillant sur la Colline, sans compter le personnel des circonscriptions, nous estimons qu'environ neuf personnes sont passées dans les ministères à Ottawa. Il y en a 18 qui sont également passées du budget exempté des ministres à la Chambre et vice versa. Il y a du personnel ministériel qui bouge constamment. Neuf personnes ont quitté la Chambre des communes, non pour être versées au budget de leurs ministres mais pour rentrer à la Fonction publique; ce sont là les chiffres que nous avons.

Donc, pour la rotation, d'après l'analyse que nous avons faite manuellement—ces dossiers ne sont pas informatisés; ils ont été examinés manuellement, malheureusement—ce sont les résultats que nous avons obtenus.

M. Lewycky: Pourriez-vous alors nous dire combien de personnes ont quitté les ministères pour venir travailler à la Chambre des communes où les salaires sont plus élevés?

M. Silverman: Je puis certainement vous trouver le nombre de personnes ayant quitté des ministères pour venir travailler à la Chambre des communes. Quant à savoir s'ils sont venus parce que les salaires sont plus élevés ou pour une autre raison, ce n'est pas moi qui peut le dire.

M. Lewycky: Non, ce n'est pas moi non plus qui le dit, c'est simplement que j'en ai parlé avec ces personnes.

M. Silverman: Que savez-vous exactement?

M. Lewycky: Je sais que certaines personnes ont quitté des ministères pour travailler à la Chambre des communes . . .

M. le Président: Pensez-vous à un niveau ou à un domaine d'emploi particulier?

M. Lewycky: C'est assez général: vous dites que neuf personnes sont parties. J'aimerais savoir combien sont venues des ministères.

M. Silverman: Je pourrais certainement obtenir ce chiffre pour vous.

M. Ellis: Monsieur le président, me permettez-vous une question rapide?

Serait-il possible de demander à l'administration de préparer à l'intention du Comité une justification pour la majoration du personnel cadre des députés?

M. le Président: Ce serait tout à fait possible, mais je ferai d'abord une observation. Cela se fera automatiquement après les élections. On examine alors les besoins des députés et du personnel. Je suppose que l'on planifie en ce moment une étude assez exhaustive de la situation.

M. Ellis: En toute déférence, monsieur le président, je sais ce dont parle le président et je n'y vois aucune objection. Je crois que ce serait un bon exercice, même si nous ne pouvons nous en servir avant le 4 août, même si il n'y a pas d'élections avant 1985 ou même si les élections sont passées. L'administration pourrait probablement faire une étude approfondie sur le rapport qui devrait exister entre les deux et sur ce que nous devrions payer nos cadres lorsque l'effet du projet de loi C-124